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Stavebnictví v dubnu zmírnilo pokles na 15,3 procenta 
České stavebnictví v dubnu zmírnilo ve stálých cenách meziroční pokles na 15,3 procenta po 

březnovém revidovaném snížení výkonu o 17 procent. Po očištění od sezónních vlivů vzrostla 
stavební výroba proti březnu o 4,8 procenta. 
Celkový počet zahájených bytů v dubnu vzrostl 
meziročně o 1,6 procenta na 2771 bytů. 
„Zatímco průmysl se už vzmáhá, stavebnictví 
zůstává i nadále v útlumu. Chybí zakázky, situa-
ci komplikovalo i mizerné počasí,“ komentoval 
aktuální výsledky analytik ČSOB Petr Dufek. 
Počet zahájených bytů v bytových domech se v 
dubnu ve srovnání s minulým rokem zvýšil o 
20,4 procenta. Podle statistiků i analytika růst 
ovlivnila nízká srovnávací základna z dubna 
2009, kdy počet zahájených bytů v bytových 
domech klesl o 50 procent. Počet dokončených 
bytů během letošního dubna meziročně vzrostl 
o 18,4 procenta na 2891 bytových jednotek. Produkce v pozemním stavitelství klesla v dubnu ve 
srovnání se stejným loňským měsícem o 15,5 procenta. Výkon inženýrského stavitelství se snížil o 
14,7 procenta. 

V odvětví je nedostatek investic 
Růst stavebnictví v Česku v současnosti nejvíce ohrožuje nedostatečné financování, legislativní 

problémy a neodůvodněné požadavky občanských sdružení, řekl na Žofínském fóru prezident 
Svazu podnikatelů ve stavebnictví (SPS) Václav Matyáš. Postoj vznikající nové vlády k investiční 
politice je podle něj zatím „velkou neznámou“. Stavbařský svaz se podle Matyáše zúčastnil všech 
diskusí s politickými stranami, které před volbami pořádala Hospodářská komora.  

„K naší velké spokojenosti tyto diskuse nevyzněly,“ poznamenal šéf SPS. Vedle nejistoty nad 
investiční politikou vznikající vlády je prý stále problém s dostupností bankovních úvěrů. S tím 
souhlasil i prezident Hospodářské komory Petr Kužel. „V současnosti je velmi obtížné banku pře-
svědčit, že máme zakázku zajištěnou,“ řekl. V oblasti legislativy považuje Matyáš za nedostatečné 
řešení majetkoprávních vztahů, a to hlavně v podobě zákona o vyvlastnění. Novelu podle něj po-
třebuje také například stavební zákon nebo norma upravující partnerství veřejného a soukromého 
sektoru. 

Nastává čas na nákup nemovitosti 
Objem investovaného kapitálu do nemovitostí 

celosvětově vzroste v roce 2010 o 5 procent na 
11,4 bil. USD, zatímco v Evropě se očekává růst o 
4  %. Vyplývá to z nové zprávy mezinárodní pora-
denské společnosti DTZ Money into Property. 
DTZ identifikuje na 87 procentech trhů v Evropě 
cenovou hladinu na úrovni „fair value“ nebo pod 
ní a až 90 procent celosvětových trhů je klasifiko-
váno jako nákupní příležitost. Londýn, Paříž, Bru-
sel i Moskva nabízejí atraktivní příležitosti 
k nákupu v administrativním sektoru. DTZ očekává, že se Čína do konce roku 2011 stane druhým 
největším trhem realit na světě a předběhne Velkou Británii i Japonsko. Realitní krize se naplno 
projevila na českém realitním trhu, přinesla developerům nejedno nepříjemné překvapení. Develo-
peři komerčních nemovitostí se poprvé po téměř dvaceti letech setrvalého růstu setkali s poklesem 
poptávky jak mezi potenciálními nájemci, tak mezi potenciálními investory. 

TÉMA: Nosné konstrukce a příčky 
Dlouhé čekání na zakázku - rozhovor 
Vykonzolované konstrukce a jejich nová řeše-
ní 
Bezpečnost i akustika stěn v interiéru 
Vápenopískové prvky pro vnitřní i obvodové 
zdivo 
Vila se zimní zahradou a schodištěm 
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ČEKIA potvrzuje zvýšené riziko úpadku českých firem 
Detailní analýza souhrnných dat v období mezi lety 2006 - 2009 potvrdila zvýšenou pravděpo-

dobnost úpadku českých firem. „Je zřejmé, že ratingový model agentury ČEKIA velmi dobře fun-
guje, protože pružně zareagoval na turbulence v české ekonomice,“ hodnotí výsledky analytička 
ČEKIA Petra Štěpánová s tím, že se celá populace tuzemských společností posunula do oblasti 
vyššího rizika krachu. „Zatímco v roce 2006 jsme 58,5 % společností hodnotili jako „vynikající“ 
některým z ratingových stupňů A, v roce 2009 jich byla již méně než čtvrtina. Naopak, z 35,6 % 
v roce 2006 na 54,2 % v roce 2009 se rozrostlo množství „dobrých“ firem s ratingem v kategorii 
od BBB po B. Alarmující je výrazné zvýšení podílu „rizikových“ firem s ratingem C z 5,9 % 
v roce 2006 na 21,4 % v roce 2009. To znamená, že každá pátá společnost podnikající v ČR je 
ohrožena krachem,“ dodala Petra Štěpánová. 

HQ-PLUS, s.r.o., působí 15 let na developerském trhu 
V červnu oslaví developerská a stavebně-obchodní společnost HQ-PLUS, s.r.o. 15. výročí od 

zahájení výstavby svého prvního rezidenčního projektu. Jednalo se o šest luxusních rodinných 
domů v Průhonicích u Prahy. Na tento úspěšný 
první developerský projekt v následujících 
letech navázaly další. Rezidenčního i komerč-
ního charakteru. 

Většina aktivit společnosti HQ-PLUS je 
zaměřena na rezidenční development. Další 
projekt, pod nímž je jako developer podepsána 
společnost HQ-PLUS, se nachází v těsné blíz-
kosti Čimického háje v Praze 8 - Kobylisích. 
Zde byl v letech 1996 až 1997 vybudován 
pětipodlažní polyfunkční bytový dům s 53 
bytovými a šesti nebytovými jednotkami. V 
roce 1997 zakoupila společnost HQ-PLUS 
v Praze 8 - Dolních Chabrech pozemky pro 
výstavbu nové rezidenční lokality. „Cílem 
tohoto projektu bylo nabídnout zájemcům o 
vlastní bydlení jak pozemky pro individuální 
výstavbu, tak cenově dostupné řadové rodinné 
domy a byty,“ říká RNDr. Barbara Vykusová, 
generální ředitelka a jednatelka společnosti 
HQ-PLUS. V roce 1997 vyhrála společnost 
HQ-PLUS, s.r.o., výběrové řízení na výstavbu 
obecních bytů pro obec Průhonice. Jednalo se 
o celkem 18 bytových jednotek ve dvou tří-
podlažních objektech. Jako svůj další rezidenční projekt zrealizovala výstavbu nadstandardního, 
spíše komorního obytného domu v pražských Letňanech. V současné době se společnost HQ-
PLUS soustředí na své další akce. Mezi ně patří i několik výjimečných projektů kombinujících 
bydlení s lázeňskými službami. Připravované projekty se budou nacházet jak v Praze, tak mimo 
území hlavního města. 

Změna vlastníka: Prominecon získal Natland Group 
Investiční skupina NATLAND Group („NG“) kupuje 100% podíl ve společnosti  MIST, a.s., jež 

je jediným akcionářem stavební a developerské firmy PROMINECON Group, a.s. Akvizice pro-
běhne prostřednictvím nově založeného fondu CEE Private Equity Partners ze skupiny NG. Sou-
částí transakce je i dohoda o budoucím uspořádání celého holdingu včetně začlenění španělské 
větve PROMINECON Group. 

Hydroprojekt CZ loni zvýšil zisk i tržby 
Společnost Hydroprojekt CZ zvýšila v roce 2009 čistý zisk o 36 procent na 19,6 milionu korun. 

Tržby firmy z prodeje vlastních výrobků a služeb vzrostly o sedm procent na 362 milionů korun. 
Hydroprojekt je předním tuzemským poradcem a projektantem v oboru vodohospodářských a 
inženýrských staveb.  

„Bohužel nejasná politická situace zpožďovala rozhodovací procesy státních orgánů, ale přece 
jenom v druhém pololetí i díky vysoké obchodní intenzitě našich útvarů došlo k postupnému ná-
růstu objemu prací na rekordní úroveň,“ uvedlo představenstvo Hydroprojektu. Firma loni částeč-
ně omezila investice a snižovala náklady. Přes 60 procent zakázek podnik uskutečnil v oblasti 
čištění odpadních vod a kanalizace. Na 89 procent výnosů získala společnost z domácího trhu, 
zbytek připadá na zahraničí. Průměrný počet zaměstnanců se loni ve firmě mírně snížil o devět 
pracovníků na 259 lidí. 

Firma působí například v oblasti výstavby vodních energetických zdrojů, zásobování vodou, 
kanalizací, čističek odpadních vod, ale také při zabezpečování ochrany proti povodním. Jediným 
akcionářem firmy je švédská skupina Sweco. Kromě ČR podniká Hydroprojekt na SR a v Rusku. 

Na Stavbu roku nastoupí opět stavbaři 
Nádvoří Regiocentra Nový pivovar v Hradci 

Králové, kde sídlí například Krajský úřad 
Královéhradeckého kraje, v létě obsadí opět 
stavbaři. Do garáží a kanceláří pod plochou 
nádvoří stále zatéká a je nutné opravit izolace. 
Stavbaři budou pracovat od začátku července 
do konce září. 

Developeři plánují v Praze výstavbu nových kanceláří 
Developerské firmy Metrostav Develop-

ment a Tweelingen připravují projekty na 
nové kanceláře v Praze.  

Metrostav Development chce postavit kan-
celářskou budovu u Palmovky, Tweelingen 
plánuje výškové administrativní centrum na 
Chodově. V letošním prvním čtvrtletí přitom 
firmy v metropoli poprvé od roku 2006 žád-
nou kancelářskou budovu nedokončily. 

Pokles slovenského stavebnictví zpomalil 
Meziroční pokles slovenského stavebnictví 

v dubnu prudce zpomalil na 1,2 procenta z 
březnových 12,9 procenta. Odvětví tak zazna-
menalo nejlepší výsledek od loňského srpna. 
Oznámil to statistický úřad.  

Hodnota stavební produkce v absolutním 
vyjádření v dubnu v běžných cenách dosáhla 
456,6 milionu eur (téměř 12 miliard Kč). V 
březnu činila 362,1 milionu eur. Po zohledně-
ní sezónních vlivů dubnová stavební produkce 
stoupla v porovnání s předchozím měsícem o 
devět procent. 

Nový Bor připravuje projekty za miliony korun 
Novoborská radnice se chystá v následují-

cích měsících realizovat tři velké projekty za 
miliony korun. Dva se týkají přeshraniční 
spolupráce s Polskem a Německem, třetí pak 
zateplení základní školy.  

Všechny budou financovány za pomoci 
dotací, protože rozpočet města by na ně nesta-
čil, řekl referent pro získávání dotací Lukáš 
Janků. 

V domově důchodců ve Zdicích vyroste pavilon 
V domově důchodců ve Zdicích na Beroun-

sku vznikne nový pavilon za 44,8 milionu 
korun. Bude mít kapacitu 40 lůžek, z toho 
deset lůžek bude určeno pro klienty s Alzhei-
merovou chorobou. Výstavbu schválili středo-
čeští radní. 

Plzeň hledá nejhezčí stavbu posledních let 
Nejzajímavější a nejosobitější stavbu v 

Plzni za poslední roky má najít architektonic-
ká soutěž o Cenu Hanuše Zápala. Soutěž po-
jmenovanou po významném architektovi Plz-
ně a jihozápadních Čech z počátku 20. století 
vyhlásil primátor Pavel Rödl pro stavby po-
stavené od ledna 2006 do prosince 2009. 

V Berouně začala výstavba záchytného parkoviště 
V Berouně začala výstavba záchytného 

parkoviště P+R (Park and Ride) s kapacitou 
184 míst. Měli by ho využívat zejména lidé 
dojíždějící za prací do Prahy. Celkové náklady 
činí 16,5 milionu korun, část peněz město 
získalo z Evropské unie. 
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Ideová soutěž na přeměnu 68 hektarů v Ruzyni 
Městská část Praha 6 vyhlásila veřejnou 

ideově-urbanistickou soutěž na přeměnu úze-
mí o rozloze asi 68 hektarů v Ruzyni. V sou-
časnosti tu stojí haly, sklady, betonárka a na-
chází se tu částečně využívaný areál minister-
stva obrany. Praha 6 by chtěla, aby tu vzniklo 
třeba obytné území. 

Bytový dům Městská brána je dokončen 
Společnost Metrostav Development dokon-

čila v centru Ostravy bytový dům doposud 
známý jako Městská brána. Jeho název dnes 
změnila na Ostravskou bránu. Stavba architek-
tonicky zajímavé budovy s 37 byty a osmi 
komerčními prostory trvala od září 2008, ná-
klady přesáhly 195 milionů korun. V současné 
době je obsazena čtvrtina prostor včetně šesti 
bytů. Jejich prodej loni zmrazila krize, oživení 
poptávky i prodeje přineslo až letošní první 
čtvrtletí. 

Kácov připravuje rekonstrukci zámku 
Renesančně-barokní zámek v Kácově na 

Kutnohorsku by se měl postupně přeměnit na 
kulturní a společenské centrum. Usiluje o to 
městys, který památku získal před necelými 
dvěma roky od Lesů ČR. Oprava bude stát 
kolem 100 milionů Kč a městys na ni chce 
požádat o evropskou dotaci. 

Žaloba kvůli obchvatu Frýdku-Místku 
Do složitých právních sporů úřadů a ekolo-

gů o trasu silničního obchvatu Frýdku-Místku 
zasáhl Nejvyšší správní soud (NSS) a vrátil 
jednu část pře k novému projednání u Měst-
ského soudu v Praze. Jde o stanovisko minis-
terstva životního prostředí k průchodu obchva-
tu chráněným územím okolo řeky Morávky. 
Městský soud v Praze ministerské stanovisko 
ke stavbě loni v únoru zrušil. 

Bourání hal na letňanském výstavišti 
Bourání hal, které zahájila společnost Terin-

vest v areálu letňanského výstaviště v Praze, 
provázejí spory. Podle mluvčího Terinvestu 
Jakuba Špačka se demontáži v minulých 
dnech snažila zabránit bezpečnostní agentura 
najatá společností ABF, která vlastní část hal. 
ABF se brání, že ji o bourání nikdo předem 
neinformoval. Výstavní haly v Letňanech byly 
vybudovány jako dočasné stavby, fungovat 
mohou do konce tohoto roku. 

Nové nádraží v Ústí n. O. 
Nová budova železničního nádraží v Ústí 

nad Orlicí je již vyprojektovaná. O její defini-
tivní podobě nyní radnice jedná se Správou 
železniční dopravní cesty (SŽDC). Starosta 
Richard Pešek věří, že stavět by se mohlo 
začít příští rok. 

Třinecké železárny loni skončily ve ztrátě 
Hospodaření Třineckých železáren (TŽ) 

skončilo loni po 15 letech zisků ve ztrátě 732 
milionů korun. V roce 2008 přitom společnost 
dosáhla zisku 1,2 miliardy Kč. Vlivem hospo-
dářské krize železárnám meziročně klesly také 
tržby o 34 procent na 24,316 miliardy. 

Projekty na pražském Smíchově a Žižkově dostaly zelenou 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy schválilo 

návrhy zadání celoměstsky významných změn 
Územního plánu hlavního města Prahy. Společ-
nost Sekyra Group tak může začít s proměnou 
pražského Smíchova a Žižkova. 

Smíchov City je název projektu, který zahrnuje 
komplexní revitalizaci smíchovské lokality o 
rozloze zhruba 210 000 m2. Plánuje se zde vý-
stavba nového moderního kancelářského, ob-
chodního a rezidenčního centra Smíchova. 
V případě pražského Žižkova se jedná o výstav-
bu v lokalitě Nákladového nádraží Žižkov a 
areálu Vackov. Centrální myšlenkou projektu je komplexní revitalizace nákladového nádraží Praha 
– Žižkov a vybudování nadčasového městského centra o celkové rozloze přibližně 331 000 m2. 
„Rozvoj těchto územních celků jistě přispěje k proměně Prahy. Chceme vytvořit zajímavá místa 
s příjemným prostředím pro všechny,“ řekl Luděk Sekyra, předseda představenstva Sekyra Group. 

Modřanský háj představil modelový byt a zahradu 
Společnost Avestus Real Estate otevírá v rámci svého projektu Modřanský Háj modelový byt, 

zahradu a nové prodejní centrum v místě projektu v Modřanech. První byty v Modřanském Háji 
budou k dispozici k nastěhování na podzim 
tohoto roku. Podstata projektu spočívá 
v pestré nabídce nízkopodlažních domů a ve 
flexibilitě nabízeného bydlení, které zahrnuje 
široký výběr zahrad, balkonů, teras a parkova-
cích míst. Kromě toho se tyto domy nacházejí 
v blízkosti velkého lesa, který obyvatelům 
poskytne pocit, že žijí na venkově, avšak bez 
nepohodlí, které může provázet bydlení mimo 
Prahu. Modelový byt 4+kk má celkovou roz-
lohu 91 metrů čtverečních. Nedílnou součástí 
bytu je terasa o velikosti 10 metrů a zahrada, 
která má velikost 96 m2. Modelový byt a za-
hrada byly připraveny v rámci první fáze výstavby projektu. Cena za metr čtvereční začíná na 
42 000 Kč (bez DPH). V současné době je téměř 50 % první budovy již zarezervováno. 

Prodeji bytů se začíná dařit 
Za dva měsíce, které uplynuly od zahájení prodeje bytů v třetí etapě projektu Barevné Letňany, 

se podařilo uzavřít smlouvy na 59 z celkového počtu 92 jednotek. V procentuálním vyjádření je to 
65 %. Developerovi - společnosti Trigema - se tak podařilo udržet úspěšný trend z předchozích 
dvou etap projektu. První etapa – Červený dům – je již kompletně prodaná, v druhé – Žlutém domě 
– zbývají čtyři měsíce před kolaudací poslední dva volné byty. Tempo prodeje je o to pozoruhod-
nější, že u většiny projektů jiných developerů prodej nových bytů výrazně vázne. 

„Úspěch projektu je dán třemi základními předpoklady – příznivými cenami, atraktivní lokalitou 
a dobrými referencemi naší společnosti,“ míní Martin Malínský, výkonný ředitel společnosti Trige-
ma Real, která je výhradním prodejcem projektu, a dodává: „Při zahájení výstavby Žlutého domu 
jsme měli předprodanost 70 %, jsme zvědavi, zda Modrý dům tento výsledek překoná.“ Výstavba 
Modrého domu bude zahájena  na konci června tohoto roku. Novým majitelům budou byty předá-
ny nejpozději v listopadu 2011. 

Prodej bytového projektu Nové Měcholupy II 
Ekospol, a.s., zahájil prodej prvních 54 bytů 

v novém bytovém projektu Nové Měcholupy 
II. V duchu dlouhodobé firemní strategie 
„Záruka nejnižší ceny!“ stanovil Ekospol i 
v tomto projektu nejnižší možné ceny nových 
bytů. Ty začínají na 1,4 mil. Kč vč. DPH u 
bytu o dispozici 1+kk, 2+kk zde zájemci poří-
dí již za 1,9 mil. Kč. Bytový areál Nové Mě-
cholupy II vyroste mezi ulicemi Janovská a 
Hornoměcholupská. Bude tvořen dvěma sed-
mipodlažními bytovými domy, které se díky 
nezaměnitelné architektuře stanou novou dominantou Horních Měcholup. Projekt charakterizuje 
široká nabídka bytů o dispozicích 1+kk až 3+kk, u všech bytů jsou navrženy atraktivní balkony 
nebo terasy. Parkování obyvatel bude zajištěno jak v podzemních garážových stáních, tak i na 
povrchu. 
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Tomáš Polák se 
stal  ředitelem 
strategického ob-
ch od u  OKIN 
GROUP. Zároveň 
působí jako dočas-
ný country ma-
nager ukrajinské 
pobočky. Doposud 
působil jako sales 
& marketing di-
rector ve společ-
nosti ISS Facility Services. Vystudoval ekono-
miku zahraničního obchodu na Vysoké škole 
ekonomické v Praze, je ženatý a má dvě dcery. 
Mezi jeho záliby patří golf, tenis, lyžování a 
cestování. 

Štěpán Jirout je 
novým ředitelem 
developmentu kan-
celářských projektů 
ve společnosti FI-
NEP. V minulosti 
působil na vyso-
kých manažerských 
pozicích ve společ-
nostech Orco a 
Skanska. Za 15 let 
realizoval řadu 
projektů, přede-
vším z oblasti kancelářského developmentu. 
Jirout je ženatý a má dvě děti. Mezi jeho ko-
níčky patří tenis, potápění a cestování. 

Seminář: Výrobky pro silniční infrastrukturu 
Společnost René Růžička STAVOKON-

ZULT pořádá první celostátní odborný semi-
nář na téma „Výrobky pro silniční infrastruk-
turu“ v Hradci Králové v KC Aldis, konaný ve 
dnech 21. – 22. 09. 2010. Seminář je připravo-
ván ve spolupráci s TZÚS s.p. Praha, který je 
odborným garantem pod vedením Ing. Jiřího 
Studničky. Na přípravě semináře spolupracují 
i Ministerstvo dopravy, Státní fond dopravní 
infrastruktury, Českomoravská asociace do-
pravního značení a Správa a údržba silnic 
Pardubického kraje. ČKAIT zařadil seminář 
do projektu celoživotního vzdělávání a ohod-
notil jej 3 body. 

Seminář: Novela zákona o veřejných zakázkách 
Od 15. 9. 2010 nabývá účinnosti „velká“ 

novela zákona o veřejných zakázkách, a od 1. 
8. 2010 nabývá účinnosti novela vodního zá-
kona. K oběma novelám jsou připraveny semi-
náře, na kterých budou přednášet spoluautoři 
těchto zákonů: 7. 10. seminář Novela zákona o 
veřejných zakázkách a 14. 10. seminář Novela 
vodního zákona. Program a přihlášku najdete 
na: www.studioaxis.cz 

Trávník s dlouhou životností a další technologie na MS ve fotbale 
Úvodní výkop zahajovacího zápasu mezi Jihoafrickou republikou a Mexikem 11. června odstar-

tuje období čtyř týdnů věnovaných jen a jen fotbalu – a chemické know-how bude hrát důležitou 
roli. Pro hráče i fanoušky fotbalu vyvinula společnost BASF celou řadu inovací, od stavební che-
mie pro speciální podlahové krytiny a pigmenty pro použití na stadionech po speciální plasty a 
chemikálie pro kožedělný průmysl nebo například 
pěny pohlcující energii pro nejmodernější umělé 
trávníky. 

Zahajovací zápas proběhne v červnu na stadionu 
Soccer City v Johannesburgu s kapacitou 90 000 
diváků. Je jedním z 10 stadionů, na nichž se mis-
trovství světa v Jižní Africe bude konat, a stejně 
jako na ostatních stadionech i zde lze nalézt množ-
ství produktů společnosti BASF. Na stadiónu 
Green Point v Kapském Městě je položeno 14 600 
metrů čtverečních odolné průmyslové podlahy 
s dlouhou životností od BASF. 

Mnoho sedadel v hledištích stadionů celého světa 
je barveno pigmenty BASF. Stabilizátory světla BASF zajišťují delší stálost a zářivost barev. Kva-
litní plastifikátory prodlužují dobu zpracovatelnosti betonu a další přísady pak urychlují ztvrdnutí 
betonu. Fotbalisté potřebují vybavení nejvyšší kvality a společnost BASF vyrábí speciální plast 
k výrobě podrážek a kolíků ke kopačkám, které jsou pak lehké a šetrné ke kloubům a mají dlouhou 
životnost. Speciální chemikálie pro kožedělný průmysl zajišťují voděvzdornost kopaček, kdy kaž-
dé vlákno je potaženo ochranným filmem, přičemž kůže zůstane prodyšná. Díky těmto vlastnostem 
zůstanou nohy hráčů vždy v suchu, dokonce i když prší. 

Poptávka po solárních elektrárnách prudce klesla 
V posledních měsících dle očekávání prudce poklesl zájem o fotovoltaické panely. 
Potvrzuje to statistika serveru ePoptávka.cz. „Počet poptávek v dubnu byl na méně 
než 50 procentech únorového stavu,“ 
říká Petr Valeš, zástupce serveru ePo-

ptávka.cz. Pokles je reakcí na pozastavení vydávání 
kladných vyjádření k připojení nových fotovoltaic-
kých elektráren do sítě, které na začátku roku inicio-
vala společnost ČEPS. Odborníky však nepřekvapu-
je. „Pokles v souvislosti se současnou nejistotou 
ohledně připojování nových elektráren do sítě byl 
zcela očekávaný,“ říká Filip Malán, odborník na 
fotovoltaiku ze společnosti SOLEG. Výrazně stoupa-
jící tendence zájmu o tyto technologie zastavila až 
nejistota ohledně připojování nových fotovoltaických 
elektráren do distribuční sítě. „Od února do března 
letošního roku došlo zhruba k třicetiprocentnímu poklesu poptávek solárních systémů,“ říká Petr 
Valeš ze serveru ePoptávka.cz a dodává, že situace v dubnu byla ještě horší: „Dubnový zájem byl 
v porovnání s únorem dokonce méně než padesátiprocentní.“ 
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